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Aktivně jsme řešili otázku odkana-
lizovaní naší obce. Výsledek něko-

lika jednání najdete v samostatném 

článku od Svazku vodovodů a kana-

lizací Ivančice.

Byla dořešena příprava zadání a ob-

jednávka druhé změny územního 
plánu obce. Zpracování řeší stejná 

architektka jako u první změny. Po-

dařilo se také najít zajímavý model 

fi nancování této změny včetně vyu-

žití dostupné dotace. Součástí změ-

ny bude i standardizace územního 

plánu podle nové legislativy.

V průběhu letních prázdnin pro-

běhla výměna nevyhovujících 
plynových kotlů v budově ma-
teřské školy za úspornější kon-

denzační. S tím souvisela i částečná 

rekonstrukce elektřiny, kterou obci 

nařídil výsledek poslední revize. 

Jednalo se o investici v hodnotě 

více jak půl milionu korun. 

Letní bouřky nás přinutili řešit 

opravy cest v chatové oblasti, 

včetně jejich odvodnění. 

V záři proběhlo vybudování zpev-
něné komunikace od hřiště za 
školou směrem k „autostrádě“. K fi -

nancování cesty byl využit fi nanční 

příspěvek od fi rmy SPIE Elektrovod, 

která v roce 2022 zajišťovala v okolí 

Nebovid výměnu sloupů VN a po-

škodila zmiňovanou cestu.

Na porostech v okolí obecních cest 

a v obecním sadu probíhají zahrad-
nické práce, které mají za cíl ošetřit 

a omladit rostoucí dřeviny a zlepšit 

prostupnost cest pro pěší, cyklisty 

i auta.

Náklady na svoz a likvidaci od-
padů obci strmě rostou. Započali 

jsme proto s přípravou změny 

systému sběru a třídění odpadů 

v obci. Cílem je zvýšit procento 

třídění, snížit náklady na likvidaci 

odpadů, zvýšit motivaci občanů ke 

třídění a minimalizovat nepořádek 

na sběrných místech. 

O připravovaných krocích Vás bu-

deme postupně informovat. Změny 

budou probíhat postupně od roku 

2024. Pokusíme se o maximální 

využití dotací na nákup nových sběr-

ných nádob, kompostérů a kontej-

nerů. S odpady souvisí také úprava 

sběrného místa s kontejnery na 

Slunečné, která proběhla v říjnu.

Pro usnadnění odesílání a příjmu 

balíkových zásilek byl na prostran-

ství u garáží instalován PENGUIN-
BOX. Probíhá také jednání se 

společností Zásilkovna o umístění 

Z-BOXU u parkoviště za halou.

Pro snížení nákladů na provoz naší 

sportovní a společenské haly 
připravujeme bezobslužný provoz 
vybraných činností. Prvními počiny 

jsou pořízení nového rezervačního 

systému a robotického vysavače pro 

suchý úklid. Na základě výběrového 

řízení byl v hale obnoven provoz ob-

čerstvení společností Mara Gastro. 

Prověřujeme také možnost zprovoz-

nění samoobslužného systému pro 

vstup do haly mimo hlavní provozní 

dobu a samoobslužný bar.

Rádi bychom poděkovali rodičům 
žáků z mateřské školy, kteří se 

podíleli na nátěrech hracích prvků 

v zahradě MŠ.

Poděkování patří také všem z Vás, 

kteří jste se aktivně zapojili do 

přípravy a realizace akcí našich 

spolků. 

Zejména bych rád připomněl tradič-

ní babské hody pořádané svazem 

žen a Kozí běh a letní kino pořádané 

Spolkem Nebovid. Upřímný dík pat-

ří také Vám všem, kteří svou účastí 

na pořádaných akcích podporujete 

snahu o sbližování a seznamování 

se v rámci obce. 

Vítáme také 
konstruktivní 
připomínky a náměty 
k rozvoji naší obce 
a budování dobrých 
sousedských vztahů.

Blahoslav Dobeš
starosta

SLOVO STAROSTY
VÍTÁM VÁS U DALŠÍHO VYDÁNÍ OBECNÍHO ZPRAVODAJE, VE KTERÉM BYCHOM VÁS RÁDI SEZNÁMILI S DĚNÍM V NAŠÍ 

OBCI OD POSLEDNÍHO VYDÁNÍ.
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Zastupitelstvo obce Nebovidy 
schválilo:
- jednací řád zastupitelstva

- prodej pozemku parc. č. 387/20 

– orná půda o výměře 32 m2 v k. ú. 

Nebovidy u Brna Mgr. K. D. za pod-

mínek uvedených v návrhu kupní 

smlouvy 

- záměr prodeje částí pozemků parc. 

č. 240, 243, 332/106, 332/50, 

332/52, 332/53 dle geometrické-

ho plánu o celkové výměře 44 m2 

za cenu 800 Kč/m2

-  smlouvu o budoucí smlouvě 

o zřízení věcného břemene č. OM 

3 23 uzavřenou s Jihomoravským 

krajem se sídlem Žerotínovo 

náměstí 449/3, 601 82 Brno, 

IČO: 70888337, a to za účelem 

realizace stavebního záměru na 

dotčených pozemcích v rámci akce 

„Obec Nebovidy – splašková kana-

lizace a výtlak na ČOV Střelice“

- pořízení konverze územního plánu 

spojenou se změnou č. 2 územního 

plánu Nebovidy dle § 6 odst. 2 a 5 

zákona č. 183/2006 Sb., stavební 

zákon v platném znění

- pořízení změny č. 2 územního plá-

nu zkráceným postupem dle §55a 

odst. 1 až 6 a § 55b odst. 1 zákona 

č. 183/2006 Sb., stavební zákon 

v platném znění

- určeného zastupitele Mgr. Milana 

Mojžíše dle § 47 odst. 1 zákona 

č. 183/2006 Sb., stavební zákon 

v platném znění

- návrh obsahu změny č. 2 územní-

ho plánu

- příkazní smlouvu s kvalifi kovanou 

osobou pořizovatele Ing. arch. 

Jarmilou Filipovou

- rozdělení úhrady nákladů na po-

řízení změny č. 2 územního plánu 

následovně: 80 % navrhovatelé 

a 20 % obec

- smlouvu o úhradě nákladů na 

pořízení změny územního plánu 

uzavřenou s navrhovateli C. M. 

a Stavdevelop s.r.o., se sídlem 

Šeránkova 419/42, 616 00 Brno, 

IČO: 07305621

- Aktualizaci č. 3 Programu rozvoje 

obce

- rozpočtové opatření č. 11/2023.

Zastupitelstvo obce Nebovidy 
vyslovilo souhlas s podáním 
žádosti o bezúplatný převod 
pozemků na základě nabídky 
Úřadu pro zastupování státu ve 
věcech majetkových.

Zastupitelstvo obce Nebovidy 
pověřilo starostu uzavřením 
smlouvy o dílo na zhotovení 
Změny č. 2 Územního plánu 
Nebovidy s Ing. arch. Barborou 
Jenčkovou.

Zastupitelstvo obce Nebovidy 
vzalo na vědomí:
- zprávu o kontrole plnění úkolů 

uložených na 6. zasedání zastupi-

telstva

- informaci o rozpočtovém opatření 

č. 10/2023 schváleném starostou

- informace o činnosti obecního 

úřadu a dění v obci.



Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE NEBOVIDY
7. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA SE KONALO 6. 9. 2023 ZA ÚČASTI PĚTI ČLENŮ ZASTUPITELSTVA, OMLUVENI BYLI 

ING. LUKÁŠ HANÁK, MGR. RADIM OŠMERA A PANÍ MARTA ŠAMÁNKOVÁ.

KALENDÁŘ AKCÍ

DATUM AKCE POŘADATEL MÍSTO

20
23

14. 11.
Knižní divadlo 
s interaktivní 
prezentací knihy

Knihovna 
Nebovidy

malý sál-hala

6. 12.
Rozsvěcení 
vánočního stromu 
+ vystoupení MŠ

Spolek Nebo, 
obec

hala + 
prostranství 
u kostela

9. 12. Mikulášská nadílka
ČSŽ Nebovidy, 
obec

velký sál 
– hala

28. 12. Vánoční koncert 
obec 
Nebovidy

velký sál 
– hala

20
24

13. 1. Obecní ples
obec 
Nebovidy

velký sál 
– hala

27. 1. Farní ples
Farnost 
Moravany

velký sál 
– hala

17. 2. Myslivecký ples
Myslivecké 
sdružení

velký sál 
– hala

17. 2. Masopust
ČSŽ Nebovidy, 
obec

prostranství 
u kostela

Vážení občané, s blížícím se obdo-

bím podzimu a Památky zesnulých 

se na Vás obracíme s důležitými in-

formacemi týkajícími se vašich práv 

a povinností vůči obecnímu úřadu 

(provozovateli hřbitova).

Prosíme vás, abyste věnovali po-

zornost následujícím záležitostem, 

které jsou důležité pro udržení 

kvality našeho hřbitova a pro za-

chování důstojného uložení uren 

a pohřbení vašich blízkých.

Ohlášení o způsobu a datu 
uložení zesnulého na veřejné 
pohřebiště

Je nutné, aby rodina zesnulého in-

formovala obecní úřad, coby správ-

ce hřbitova o datu, místě a způsobu 

uložení urny. Žádost lze vyplnit 

osobně na obci anebo je k dispozici 

elektronicky na webu obce Nebovi-

dy www.nebovidyubrna.cz.

Rovněž je důležité zkontrolovat 

si délku nájemní smlouvy na po-

hřební místo, která bývá uzavírána 

na dobu 10 let. Lze ji po zaplacení 

opět prodloužit anebo včas ohlásit 

její ukončení. V tomto případě by 

nájemce měl náhrobek odstranit 

a místo předat obci.

Důležitost údržby a oprav 
náhrobků a památníků

Připomínáme vám, že je vaší povin-

ností pravidelně pečovat o pomní-

ky a udržovat pořádek. V případě 

poškození či jiných nedostatků je 

nezbytné neprodleně jednat a za-

jistit opravu, aby nedošlo k úrazu 

návštěvníků hřbitova. 

V případě technické potřeby nebo 

dotazů ohledně výše uvedených 

záležitostí neváhejte kontaktovat 

obecní úřad. 

Děkujeme všem občanům, kteří 

se řídí platnými předpisy (Řád 

veřejného pohřebiště) a pomáhají 

nám zachovat estetické hodnoty 

hřbitova.

Hana Hrabcová
referentka Obecního úřadu 

Nebovidy

HŘBITOV
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V období 2020–2023 zajistil Svazek 

vydání územního rozhodnutí na re-

konstrukci ČOV a následně i vydání 

vodoprávního povolení ke stavbě 

nové čistírny pro 6 500 EO (ekviva-

lentních obyvatel). 

V červenci 2021 objednala Obec 

u společnosti VEGAspol zpraco-

vání projektové dokumentace 

pro vydání územního rozhodnutí. 

Zpracování této dokumentace je 

v současné době před dokončením. 

Následně bude požádáno o vydání 

územního rozhodnutí. Inženýrskou 

činnost již v této fázi koordinuje 

Svazek. V průběhu příprav byly 

řešeny vlastnické vztahy a vstup na 

jednotlivé soukromé pozemky na 

kanalizaci v obci a výtlak odpadních 

vod na ČOV.

Valná hromada Svazku přijala Obec 

v červnu 2022 do Svazku s účinnos-

tí od 1. 1. 2023. Na základě této 

skutečnosti převezme Svazek od 

Obce, po vydání pravomocného 

územního rozhodnutí, investorství 

stavby a bude zajišťovat a hradit 

další stupně projektových doku-

mentací, tj. pro vodoprávní povo-

lení a zadávací dokumentaci pro 

výběr zhotovitele stavby. Podle 

principů Svazku bude při realizaci 

projektu Obec fi nancovat vlastní 

zdroje stavby nad fi nanční pro-

středky zajištěné Svazkem z aktu-

álních dotačních programů, které 

by se mohly pohybovat kolem 70 % 

z nákladů projektu. 

Obec se bude podílet na 
realizace následujících staveb:
1. splašková kanalizace o celkové 

délce 3 493 m;

2. čerpací stanice odpadních vod;

3. výtlak odpadních vod na ČOV 

Střelice o celkové délce 2 581 m;

4. odbočky pro domovní přípojky 

– předpoklad 252 ks o celkové 

délce 1 122 m;

5. přeložky stávajících sítí (dešťová 

kanalizace a vodovod) o celkové 

délce 180 m;

6. podíl na intenzifi kaci ČOV Střelice 

pro 1 000 ekvivalentních obyva-

tel.

V roce 2024 by měla být zpracová-

na projektová dokumentace pro 

vydání stavebního (vodoprávního) 

povolení, po jeho získání by ná-

sledně mohla být zpracována do-

kumentace pro výběr zhotovitele 

stavby a zahájeno výběrové řízení. 

Termín výběru zhotovitele stavby 

bude závislý na dotačních možnos-

tech a vypsání dotačního titulu, ze 

kterého bude možné stavbu kanali-

zace v Obci a intenzifi kaci ČOV spo-

lufi nancovat. Bez intenzifi kace ČOV 

nebude možné stavbu kanalizace 

zahájit, protože stávající kapacita 

ČOV je již vyčerpána a neumožňuje 

napojení dalších obyvatel. Nejbližší 

možný termín zahájení stavby je 

tedy rok 2025. Cena celé stavby 

spočívající v odkanalizování Obce, 

výstavbě čerpací stanice s výtlakem 

na ČOV a s podílem na intenzifi kaci 

ČOV Střelice bude známa až po 

realizaci výběrových řízení. Podle 

aktuálních odhadů by se mohla po-

hybovat kolem 120 milionů Kč. 

Vzhledem k aktuálním úsporám 

ve státním rozpočtu není možné 

předvídat, jak bude Česká repub-

lika v blízké budoucnosti dotovat 

tyto projekty. Možnosti jsou v zása-

dě dvě – dotační titul Ministerstva 

zemědělství ČR nebo Ministerstva 

životního prostředí ČR prostřed-

nictvím Státního fondu životního 

prostředí ČR. Předpokládáme, že 

i Jihomoravský kraj bude pokračo-

vat ve své dotační politice na čás-

tečné fi nancování vlastních zdrojů 

obcí k získané dotaci ze státního 

rozpočtu. Problematičtější je situ-

ace při podávání žádostí o dotace 

na intenzifi kace čistíren odpadních 

vod, které stát podporuje v mno-

hem menší míře než kanalizace 

v obcích, proto je velmi obtížné 

v tuto chvíli odhadnout výši nákla-

dů, které bude obec hradit ze svých 

prostředků. Svazek svým členským 

obcím nabízí možnost využít k fi -

nancování vlastních zdrojů úvěr 

Svazku se splatnostní 15–20 let dle 

dohody s obcí. 

Další postup vedoucí k realizaci 

stavby bude samozřejmě nadále 

řešen se zástupci obce Nebovidy 

a budou o něm informováni i ob-

čané obce. 

Ing. Tomáš Hájek
Svazek vodovodů a kanalizací 

Ivančice, Provoz Rosicko

INFORMACE K PŘÍPRAVĚ ODKANALIZOVÁNÍ 
OBCE NEBOVIDY NA ČOV STŘELICE
V ROCE 2019 KONTAKTOVAL STAROSTA OBCE NEBOVIDY ZÁSTUPCE SVAZKU VODOVODŮ A KANALIZACÍ IVANČICE

– PROVOZ ROSICKO (DÁLE POUZE SVAZEK) VE VĚCI MOŽNÉ SPOLUPRÁCE PŘI ŘEŠENÍ ODKANALIZOVÁNÍ OBCE 

NEBOVIDY (DÁLE JEN OBEC) S MOŽNOSTÍ PŘIPOJENÍ NA PLÁNOVANOU INTENZIFIKOVANOU (ROZŠÍŘENOU) ČISTÍRNU 

ODPADNÍCH VOD VE STŘELICÍCH (DÁLE POUZE ČOV). PO ZPRACOVÁNÍ STUDIE PROVEDITELNOSTI BYLO PROJEDNÁNO 

PROPOJENÍ TĚCHTO PROJEKTŮ A ZAHÁJENY KROKY K PROJEKČNÍM PŘÍPRAVÁM.

ZÍSKÁVEJTE AKTUÁLNÍ 
INFORMACE A VÝSTRAHY 
Z NAŠÍ OBCE PŘÍMO DO VAŠEHO 
MOBILNÍHO TELEFONU
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V tomto roce si připomínáme 
významnou událost – 110. 
výročí otevření a zprovoznění 
nové budovy Obecné školy 
v Nebovidech. Pojďme si říci 
krátce něco o její historii a také 
o době, ve které vznikala.

Stará škola

Až do roku 1868 neměla obec 

Nebovidy žádnou školní budovu 

a žáci navštěvovali jednotřídní 

německou školu v Moravanech. 

Vyučovalo se zde pouze v němec-

kém jazyce, nebovidské děti ve 

škole příliš neprospívaly. Proto se 

obec rozhodla zřídit si školu vlastní. 

A tak v osudovém roce 1866, v roce 

prusko–rakouských válek, byla za-

hájena výstavba školy. Budova byla 

dostavěna v roce 1868 a při svém 

zahájení měla 33 dětí. Prvním uči-

telem byl Josef Ponížil. Tento učitel 

zde však dlouho nepůsobil. Druhým 

učitelem se v roce 1869 stal Engl-

bert Podlezl, který byl velmi vzdě-

laný. V květnu 1901 ztratil úplně 

řeč, takže po 32 letech působení 

na zdejší škole odešel na trvalý od-

počinek. V roce 1871 byla poprvé 

zvolena místní školní rada. Každo-

ročně se v měsíci květnu a červenci 

konaly zkoušky z náboženství za 

účasti pana děkana šlapanického 

nebo rajhradského. Školní děti 

byly často postihovány nakažlivými 

chorobami, takže vyučování bylo 

přerušeno, někdy i měsíc. V roce 

1911 stoupl počet žáků ve třídě na 

87, z toho 48 chlapců a 39 děvčat. 

Třída byla tak přeplněná, že se daly 

stěží otevřít dveře.

Nová škola

Na společně schůzi místní školní 

rady a představenstva obce v roce 

1911 bylo rozhodnuto o zakoupení 

místa pro stavbu nové trojtřídní 

školy. Přítomni schůzi byli také 

majitelé pozemků, které byly po-

třeba ke stavbě školy, a to František 

Polcar č. 3, Marie Vidrmertová 

č. 12, Martin Pilát č. 6 a František 

Polcar č. 40. Dne 24. června 1912 

se začalo s vykopáváním základů 

a kolaudace budovy byla provede-

na 16. června 1913.

Školní rok byl zahájen slavnou 
bohoslužbou 16. září 1913 popr-
vé v chrámu Páně v Nebovidech. 

Školní rok 1914/15 zasáhly události 

světové války, ve škole se vyučova-

lo polodenně. Během války drahota 

stoupla, takže mnohé děti trpěly 

hladem. Potraviny a jiné životní 

potřeby byly přidělovány pouze na 

poukázky. V lednu 1918 začalo ve 

škole znovu celodenní vyučování. 

Dne 12. dubna 1919 byl pořádán 

Den stromový a na návsi bylo vy-

sazeno 12 lip svobody a na rozcestí 

před školou jedna lípa nazvaná 

Komenského lípa svobody. Tělový-

chovnou jednotou Sokol bylo roku 

1923 vybudováno na kopci za vesni-

cí letní hřiště pro děti. V roce 1929 

byla dokončena elektrifi kace obce. 

Vyhořela stará škola. V tomto roce 

se poprvé objevuje rozdělení dětí 

dle náboženského vyznání. Dne 

1. září 1939 začala druhá světová 

válka. Od 15. prosince byli žáci 3.–5. 

ročníku povinni se učit tři hodiny 

týdně němčinu. Po přestěhování 

několika rodin do Moravan klesl 

počet žáků na třicet a zdejší škola 

se stala jednotřídkou. Zima na pře-

lomu roku 1946/1947 byla velmi 

tuhá, rozšířil se černý kašel, docház-

ka dětí do školy byla velmi slabá. 

V roce 1950 vznikla mateřská škola, 

která byla umístěna v tělocvičně 

národní školy. V roce 1957 začali 

na škole působit manželé Bohumír 

a Jitka Prokopovi. Za dobu svého 

působení připravili několik generací 

nebovidských dětí pro vstup do 

dalšího vzdělávacího stupně. Stali 

se váženými spoluobčany, účastnili 

se veřejného života obce, pořádali 

kulturní akce, zapojili se do činnosti 

ochotnického spolku. Účastnili se 

v krojích pořádaných babských 

hodů. V roce 1972/1973 došlo ke 

generální opravě školy. V roce 1975 

zůstala v Nebovidech pouze jedno-

třídka a 5. ročník byl převeden 

do školy v Ořechově. V roce 1977 

bylo rozhodnuto o zrušení výuky 

v nebovidské škole a budova byla 

opět rekonstruována tak, aby vyho-

vovala provozu celodenní mateřské 

školy. Učitelský byt byl přestavěn 

na školní kuchyni. Ukončením školy 

došlo k ochuzení kulturních akcí 

v obci. Od školního roku 1977/1978 

začíná tedy fungovat celodenní 

mateřská škola se třemi třídami pro 

děti z Nebovid, Moravan a dalších 

obcí. Školní kuchyně zajišťovala 

stavování i pro ZŠ Moravany. Od 

školního roku 1990/1991 byla pro 

malý počet nové přihlášených dětí 

zrušena jedna třída a od tohoto 

roku funguje MŠ jako dvoutřídní 

s celodenním provozem, mateř-

ská škola úzce spolupracuje se 

ZŠ Moravany, společně se organi-

zují některé akce. Od 1. 12. 2002 

je MŠ samostatnou příspěvkovou 

organizací, zřizovatelem je obec 

Nebovidy. MŠ má kapacitu 50 dětí. 

Filosofi í mateřské školy je vhodný-

mi formami přiblížit dětem přírodu, 

naučit je vnímat její krásu, rozvíjet 

samostatnost dětí a zdravé sebe-

vědomí. MŠ pořádá pro děti a jejich 

rodiče spoustu akcí: Drakiádu, Sva-

tomartinské odpoledne, slavnostní 

rozloučení s předškoláky, vánoční 

vystoupení atd. Každoročně s dět-

mi jezdí na školu v přírodě.

Marta Šamánková
místostarostka

OBECNÁ ŠKOLA V NEBOVIDECH 1913–2023

ČERVENEC

Luděk Hanák – 75 let  

 Eva Procházková – 70 let 

 Jan Chrastina – 90 let 

 Anna Gerylovová – 90 let

SRPEN

 Zdeněk Foral – 70 let

ZÁŘÍ

 Bohumil Šmíd – 70 let 

Všem srdečně 
blahopřejeme 
a přejeme hodně 
zdraví do dalších let.

NAŠI 
NEBOVIDŠTÍ 
JUBILANTI
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Obecní knihovna Nebovidy je 

veřejná knihovna, jejímž posláním 

jsou základní služby představované 

půjčováním knih a periodik z vlast-

ních fondů nebo zprostředkované 

z jiných knihoven prostřednictvím 

meziknihovní výpůjční služby. 

Knihovna je dobře zásobena jednak 

vlastním fondem, který se neustále 

doplňuje, a také výpůjčním fondem 

z knihovny v Modřicích, který se 

pravidelně obměňuje. Naleznete 

u nás oblíbené severské detektivky, 

novou českou i světovou beletrii, 

populární romány pro ženy i něco 

z historické literatury, a taktéž 

povinnou četbu pro maturanty. Ak-

tualizujeme také literaturu pro děti 

a mládež. Na tyto základní služby 

přirozeně navazuje poskytování 

informací všeobecných, o literatuře 

a z literatury, informací o Nebo-

videch a o brněnském regionu. 

Knihovna je také místem přístupu 

do světa internetu. Odkaz na we-

bový katalog knihovny: https://
kurim.tritius.cz/library/nebovidy

A co knihovna připravuje? 
Vážení čtenáři, léto je za námi, 

sluneční dny nám snad ještě chvíli 

vydrží. Ráda bych Vás touto ces-

tou informovala a pozvala děti na 

akci, kterou pro Vás připravujeme 

14. 11. 2023 ve 14 hodin ve spor-

tovní hale – v malém sále, „KNIŽNÍ 

DIVADLO PRO DĚTI“. Přijďte navští-

vit naši obecní knihovnu. Těšíme se 

na všechny stálé i nové čtenáře.

S pozdravem se těší
Ludmila Jůzová, knihovnice 

KNIHOVNA

Registrovaní čtenáři v roce 2022 50 členů

– z toho čtenáři do 15 let 14 členů

Stav knižního fondu k roku 2022 2 245 knižních jednotek

– z toho naučná literatura 247 kusů

– krásná literatura 1 998 kusů

Přírůstek knihovních jednotek v roce 2022 30 kusů

Úbytek knihovních jednotek v roce 2022 82 kusů

Náklady na nákup knih a časopisů v roce 2022 9 075 Kč

Pátý ročník Kozího běhu se tento-

krát konal 9. září. Stejně jako i po 

všechny předešlé ročníky nám 

počasí přálo a tak mohli běžci vy-

běhnout na trať.

Bylo vytyčeno několik tratí pro 

všechny věkové kategorie. Krásně 

obsazená byla trať pro děti na 

500 m, kde se zúčastnilo 13 chlap-

ců a 4 děvčata. I kategorie na 1 km 

byla výborně obsazená, zúčastnilo 

se 24 mladých závodníků.

Bojovalo se urputně, ale čestně. 

Nechyběly ani perníkové medaile 

pro všechny závodníky, drobné ob-

čerstvení a hlavně sportovní duch 

a dobrá nálada závodníků i diváků.

Máme velkou radost z hojné účasti 

dětí a jsme moc rádi, že je tato akce 

stále oblíbenější a má již pevné mís-

to ve vašich kalendářích.

Počet závodníků se stále zvyšuje, 

prvního ročníku v roce 2019 se 

zúčastnilo 73 běžců, tento rok jich 

bylo už 102. Za rok se na vás bu-

deme zase těšit. Na fotky z Kozího 

běhu se můžete podívat na https:
//nebo-spolek.cz.

U příležitosti slavnostního rozsví-

cení vánočního stromu 6. prosince 

proběhne také náš každoroční cha-

ritativní jarmark. Přijďte si dát něco 

dobrého, pobýt se svými sousedy, 

podpořit naši akci.

Před slavnostním rozsvícením 

vánočního stromu proběhne ještě 

jeho zdobení. Přineste se svými 

dětmi doma vyrobené vánoční oz-

doby a udělejte náš vánoční strom 

ještě krásnější. O termínu zdobení 

vánočního stromu vás budeme včas 

informovat.

za Spolek Nebovid
Marta Šamánková

SPOLEK NEBOVID



XXI. ročník | 3. číslo listopad 2023

strana 6 | www.nebovidyubrna.cz Nebovidský zpravodaj

Obsazenost haly vyplňují v těchto 

měsících především příměstské 

tábory, což jsou v tomto případě 

především tréninková soustředění 

sportovních oddílů – fl oorbalo-

vého klubu Troopers a dívčího 

gymnastického sportovního klubu 

Mantila. Letos k nim přibyl Korfbal 

klub Nový Lískovec Brno. V několika 

volných večerních termínech halu 

navštěvovali i místní fotbalisté, 

proběhlo zde promítání letního 

kina Spolku Nebovid. 

Největší akcí v hale byly v tomto 

období Babské hody, jejichž večerní 

zábava s dechovým orchestrem Ža-

dovjáci byla kvůli špatnému počasí 

přesunuta z prostranství u kostela 

do velkého sálu.

Do konce roku máme 
v naší hale naplánováno 
několik pěkných akcí, 
na které vás srdečně 
zveme:

Jiří Šajtar
správce haly 

NAŠE HALA V LÉTĚ A CO PŘIPRAVUJEME
BĚHEM LETNÍCH MĚSÍCŮ BYL V NAŠÍ SPORTOVNÍ HALE OMEZENÝ PROVOZ. 

14. listopadu 14.00 Knižní divadlo pro děti 

2. prosince 8.00–18.00 turnaj Troopers 

6. prosince Rozsvěcení vánočního stromu – program dětí MŠ 

9. prosince 8.00–12.00 Český fl oorbal – turnaj 

9. prosince Mikulášská zábava pro děti 

16. prosince Vánoční fotbalový turnaj 

28. prosince
Vánoční koncert – Mužský pěvecký sbor Ženáči s hosty 
– vánoční písně a koledy

13. ledna 2024 4. obecní ples
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Dotace NZÚ Light – na co si dát 
pozor! 

MAS Bobrava ve spolupráci s obcí 

by Vás ráda upozornila na nekalé 

praktiky fi rem nabízejících FVE sys-

tém pro ohřev teplé užitkové vody 

a vyřízení dotací NZÚ Light.

Jakožto oprávnění žadatelé:
• domácnost složená ze seniorů, 

nebo

• domácnost pobírající příspěvky na 

bydlení, 

máte nárok na dotaci nejen na 

fotovoltaický systém pro ohřev 

teplé užitkové vody, ale také na 

další opatření týkající se zateplení 

a výměny oken. 

Dotace NZÚ Light se skládá ze 
dvou částí:
• dotace na zateplení a výměnu 

oken – až do výše 150 000 Kč,

• dotace na fotovoltaický (popř. fo-

totermický) ohřev – až 90 000 Kč. 

Vše musí být uvedeno na jedné 

žádosti, podáním žádosti pouze na 

fotovoltaický systém se připravu-

jete o možnost žádat o dotace na 

zateplení a výměnu oken. 

MAS Bobrava nabízí komplexní vy-

řízení dotace Nová zelená úsporám 

Light zdarma. Obracet se můžete 

na Ing. Barboru Trávníčkovou, tel. 

730 118 759.

Ing. Barbora Trávníčková

MAS BOBRAVA

V uplynulých dnech byl u nás v obci 

na dolním konci u garáží nainstalo-

ván nový inteligentní kombinovaný 

sběrný box pro šatstvo Genesis 

a systém zasílání zásilek Penguin 

Box.

Penguin Box je samoobslužná 
exteriérová výdejna a sběrna zá-
silek, hygienická a přístupná 24/7. 

Pohání ho ekologický fotovoltaic-
ký ostrovní systém. Jedno zařízení 

může mít až 64 schránek! Jedná 

se o český výrobek, který zvítězil 

a získal zlatou medaili na veletr-

zích Urbis, ForArch i MSV 2019.

V současnosti je možné Penguin 

Box v naší obci použít pro ode-

vzdání starého šatstva, a tedy jeho 

poslání dále do oběhu nebo jako 

levnou možnost přepravy zásilky 

z Penguin Boxu do Penguin Boxu. 

Více informaci o využití boxu získá-

te na www.penguinbox.cz.

V brzké budoucnosti by mělo být 

možné tímto zařízením realizovat 

také zásilky v rámci ostatních zásil-

kových sítí jako je například Zásil-

kovna nebo Balíkovna.



PENGUIN BOX
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Nebovidský zpravodaj
vydává obec Nebovidy, 664 48 Moravany, IČ 00488097

Evidenční číslo MK ČR 10304.

Zdarma pro občany Nebovid.

Uzávěrka příspěvků příštího čísla zpravodaje bude 10. 1. 2024.

Vážení nebovidští občané a přátelé, 

dne 25. 8. 2023 pozvaly stárky spo-

lu s Českým svazem žen Nebovidy 

a hudebním doprovodem Voničky 

V-Band všechny občany a přátele 

na Babské hody 2023. Místo pro 

konání hodů u kostela už bylo krás-

ně vyzdobené, májka stála na svém 

místě a barevné fábory na ní krásně 

vlály! Vše se blížilo k vlastním ho-

dům, které měly začít 26. 8. 2023 

ve 14.00 hodin. 

Nastala sobota, 14.00 hodin. De-

chová hudba Žadovjáci vyrazila 

s veselou hodovou písničkou pro 

první stárky, aby je vyzvala k tanci, 

a tím začal krojovaný průvod vesni-

cí Nebovidy! Tak, jako v posledních 

letech slunce pražilo, ale stárky 

v kyjovských i nebovidských krojích 

pochodovaly a tančily lehce, s elá-

nem a potěšením, hudba Žadovjáci 

jim hrála do tance i do pochodu!

Na prostranství u kostela předal 

starosta stárkám právo pořádat 

Babské hody a stárky starostu 

vytančily! Děti v krojích nacvičily 

tanečky, které předvedly, a pak za-

tančily stárky svůj program. Zábava 

byla veselá, slunce svítilo, nebe 

bylo modré jako šmolka… ale ně-

kde v dáli už se chystala bouřka!

A počasí zase zvítězilo! Ještě že 

máme kde složit hlavu a pokračo-

vat v hodovém veselí! Všichni se 

přesunuli do Sportovní a společen-

ské haly, kde zábava pokračovala! 

Babské hody 2023 se vydařily, 

Dechová hudba Žadovjáci krásně 

hrála a všichni, stárky i návštěvníci, 

se bavili a tančili! 

Děkujeme všem nebovidským 

obyvatelům a přátelům, kdo nebo-

vidským stárkám a svazu pomáhali, 

děkujeme také obci Nebovidy, kte-

rá podpořila Babské hody, a také 

všem, kdo podpořili hody svými 

dary! 

Dne 16. 9. 2023 šla k zemi májka, 

kterou perfektně pokácel pan 

Hrazdíra. Děkujeme! 

O zábavu se postarala skupina Ted-

dyBeers z Moravan, která vyhrávala 

na prostranství u kostela, počasí 

všem přálo a bylo veselo! 

Za ZO ČSŽ
Kateřina Šajtarová

SPOLEK ŽEN


